
Beste Griffie, 
 
Hierbij onze eerste reactie aan het team financiën en de wethouder, graag doorsturen. En idem 
morgen met griffiebericht bijlage en deze correspondentie meesturen tav de hele raad ivm begroting 
volgende week. 
 
Mvrgr, 
 
M Roos 
HvB 
 
 
Geachte wethouder, 
 
Dank voor deze reactie. We komen er nog uitgebreider op terug, maar voor dit moment alvast het 
volgende: 
 

• Formulefout 2023. Dit betekent dat de begrotingsbalans 2023 die we vorig jaar bij de 
begroting gepresenteerd hebben gekregen, bij een begroting die is vastgesteld, niet klopt. 
Gaat u deze herzien bij de begrotingsbalans dit jaar?  

• Komt er een ‘disclaimer’ bij de begroting 2024 zodat duidelijk wordt dat begin niet aansluit 
bij eindstand vorig jaar? 

• U constateert een fout en stelt dat deze niet zit in het rekenmodel 2024-2027. Is het model 
aangepast en wie is daarvoor verantwoordelijk? Welke overwegingen hebben aan deze 
wijziging ten grondslag gelegen? 

• Zat deze fout er in voorgaande jaren niet in? Dwz jaren voor 2023? U schrijft dat de 
jaarrekening sluit, dat is duidelijk. Maar hoe kan het dan dat er een afwijking zit opeens in 
2023? Niet in de gepresenteerde begroting 2022 ev? 

• Wij begrijpen volledig dat als investeringen zijn goedgekeurd qua budget, het niet zo hoeft 
te zijn dat die investeringen ook daadwerkelijk in die jaren die gepland staan worden 
gedaan. Maar het betekent wel dat we ergens in de begroting een caveat willen lezen 
waaruit blijkt: let op, u weet dat er al goedkeuring is verleend voor x miljoen. Dat ziet u niet 
terug in de geprognotiseerde balans t/m 2027 maar die investeringen komen er wel aan en 
dat geld moet worden geleend. Dus ergens moet duidelijk worden dat die verplichtingen er 
zijn of dat we daarmee ingestemd hebben en voor hoeveel miljoen is dat dan? 

• De modelmatige benadering en temporiseringen en onderbesteding is dus bekend bij u. Dat 
wil zeggen: er is aanpassing gevolgd na 2023 waarin is gezegd: de investeringen/uitgaven 
komen later dan verwacht. Dat noemen wij geen systeemfout. Dat is gewoon realistisch 
plannen. Maar waarom dan niet verteld dat dat in 2023 niet is gebeurd? 

• Plus: hoe is dat dan vastgesteld, dwz: hoe komt u tot modelmatige temporisering en 
benadering. Wij zijn nogal beducht voor modellen. Neem het Aerius model. Dat is totaal niet 
werkend voor de praktijk en dat heeft de rechter ook zo beslist. Dus wie maakt dat uit en op 
basis waarvan of is dat uw eigen inschatting? 

• Als laatste voor dit moment: waarom dan zo’n hoog investeringsniveau plannen en ons als 
raad geld vragen, terwijl u in uw eigen begroting een modelmatige benadering en 
temporisering doorrekent. Dat de planning realistisch moet zijn, heeft direct gevolgen voor 
geld dat wij ter beschikking stellen. Nu gebeurt het allebei: wij geven veel budgetruimte, die 
wordt niet geheel benut en dat weet u, vervolgens gaat u op hetzelfde moment de 
geprognotiseerde balans aanpassen aan een modelmatige benadering. Onze vraag is: 
waarom niet een modelmatige of beter gezegd: een realistische benadering van het budget 



dat u vraagt. Het lijkt ons niet terecht wat er nu gebeurt. En het geeft een scheef beeld van 
de financiele positie. Zo kunnen we niet plannen. 

 
Dit even heel kort geformuleerd, maar wij vinden dit tamelijk onbegrijpelijk hinken op twee visies in 
een en dezelfde begroting. Realistisch budgetteren in de begroting is het uitgangspunt, maar dat 
geldt dan ook voor de investeringsbijlage. Een caveat is ook op zijn plaats en een uitleg van de 
systeemfout idem. Maar goed, we geven u graag de gelegenheid om hierop te reageren danken u 
voor het werk dat is gedaan want dat wordt natuurlijk zeer op prijs gesteld, 
 
Mvrgr, 
 
M Roos 
HvB 
 
Van: Antwoord Gemeente Bloemendaal   
Verzonden: donderdag 2 november 2023 15:20 
Aan: Roos-Andriesse, Marylies   
CC: Griffie Bloemendaal   
Onderwerp: RE: Technische vraag HvB inzake het 'gat' in de balans en onderwijshuisvesting 
 
Geachte mevrouw Roos, 
 
Hierbij de beantwoording op de door u gestelde vragen: 
 
Vraag: Het balanstotaal ultimo 2026 van de geprognosticeerde balans 2024-2027 op blz. 201 van de 

begroting 2024 wijkt  voor een bedrag van ca. € 18 miljoen af van het balanstotaal eind 2026 zoals 

weergegeven in de begroting 2023 op blz. 191-192. De afwijking ontstaat na het begrotingsjaar 

2023. Wat kan hiervan de reden zijn en maken de noodzakelijke investeringen voor 

onderwijshuisvesting deel uit van de geprognosticeerde balans? 

Antwoord:  Na onderzoek op de twee geprognosticeerde balansen van begroting 2023 en begroting 

2024, blijkt er een formulefout in het rekenmodel van 2023 te zitten. Hierdoor zijn de standen voor 

de materiële vaste activa in geprognosticeerde balans van de begroting 2023 te hoog weergegeven. 

Dit is bij de opstelling van de begroting 2023 abusievelijk onopgemerkt gebleven. Deze omissie heeft 

geen gevolgen voor de besluitvorming begroting 2023. In de versie van het rekenmodel dat gebruikt 

is voor de geprognosticeerde balans 2024-2027 zit deze fout niet en worden de gepresenteerde 

waarden juist en volledig weergegeven. Dit verklaart de afwijking tussen de 2 balansen. 

Op de vraag of de noodzakelijke investeringen voor onderwijshuisvesting deel uitmaken van de 

geprognosticeerde balans verwijzen wij naar de bijlage “Overzicht specificatie activa 

geprognosticeerde balans 2024-2027”. Dit overzicht bevat een opsomming van de boekwaarden van 

alle gerealiseerde en lopende investeringen voor de periode ultimo 2022 t/m ultimo 2027 (Totaal A: 

€ 61.207.374, stand ultimo 2022 sluit met de jaarrekening 2022). Het zijn alle investeringen welke 

door de raad t/m de besluitvorming van de Zomernota 2023 zijn vastgesteld en waarvoor 

investeringskredieten beschikbaar zijn gesteld. Vervolgens worden daar de nieuwe investeringen 

welke bij de behandeling van de begroting 2024 ter vaststelling voorliggen bij opgeteld wat 

resulteert in nieuwe boekwaarden voor de jaren ultimo 2024-2027. Zie totaal A + B van de bijlage. 

Deze boekwaarden zijn echter in absolute zin weergegeven. Hiermee wordt bedoeld dat de lopende 

en nieuwe investeringen ook daadwerkelijk in het jaar van beschikbaarstelling van het krediet 

worden gerealiseerd en de kredieten volledig worden opgesoupeerd. De praktijk is anders. Bij de 

prognose is daarom rekening gehouden met een modelmatige benadering van temporisering en 



onderbesteding wat heeft geleid tot de bedragen opgenomen in geprognosticeerde balans 2024-

2027 op blz. 201 van de begroting 2024. 

Zoals uit de specificatie blijkt, maken de beschikbaar gestelde kredieten onderwijshuisvesting en de 

voor dit taakveld geplande investeringen vanaf 2024 onderdeel uit van de geprognosticeerde 

balans.  Voor de investeringen onderwijshuisvesting wordt verwezen naar de geel gearceerde 

onderdelen in de bijlage. 

 
Vervolgvragen kunt u richten aan de griffie, GriffieBloemendaal@bloemendaal.nl 
Antwoorden op dit emailadres is niet mogelijk. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 

Namens burgemeester en wethouders 

Gemeente Bloemendaal 
023-5225555 | bloemendaal.nl | Bloemendaalseweg 158 | 2051 GJ | Overveen  

   

 
 
 
Van: Griffie Bloemendaal   
Verzonden: donderdag 19 oktober 2023 12:49 
Aan: College Bloemendaal  MT Bloemendaal   
Onderwerp: Technische vraag HvB inzake het 'gat' in de balans en onderwijshuisvesting 
Urgentie: Hoog 
 
Geacht College van B&W, 
Hierbij zenden wij u de technische vragen van mevrouw Roos van de fractie Hart voor Bloemendaal 
aan u door. 
We doen u het verzoek de antwoorden rechtstreeks aan de vragensteller te doen toekomen met een 
cc aan de griffie. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Commissiegriffier Bloemendaal 
 
 
 
Van: Marielys Roos   
Verzonden: woensdag 18 oktober 2023 16:36 
Aan: N.A.L. Heijink (wethouder) >; Griffie Bloemendaal >;  
Onderwerp: het 'gat' in de balans en onderwijshuisvesting 
Urgentie: Hoog 
 
Beste griffie, 
 
Graag onderstaand ter beantwoording sturen aan wethouder Heijink en ook ter info aan de raad. 
 
Dank, 
 

mailto:GriffieBloemendaal@bloemendaal.nl
http://www.bloemendaal.nl/
http://www.bloemendaal.nl/
https://www.facebook.com/GemBloemendaal
http://linkedin.com/company/gemeente-bloemendaal
http://twitter.com/bloemendaaltwit


Marielys Roos 
HvB 
 
 
Geachte wethouder, beste Nico, 
 
Gisterenavond spraken wij over de geprognotiseerde balans ultimo 2026 waarbij wij constateerden 
dat het balanstotaal eind 2026 zoals weergegeven in de begroting 2023 (blz 192) was afgenomen 
met 18 miljoen. De verklaring hiervoor was volgens jou dat de huisvesting scholen er helemaal uit 
was gehaald.  Vooropgesteld: de weergave van de geprognotiseerde balans ultimo 2023 sluit aan bij 
wat we vorig jaar te zien kregen. Dus voor alle duidelijkheid: het verschil ontstaat in de jaren na 
2023. De eerste vraag is meteen: waarom zit de onderwijshuisvesting er dan voor 2023 nog wel in? 
Dat lijkt ons niet consistent. 
 
We vinden het bijzonder dat van de raad gevraagd wordt om in te stemmen met de begroting 2024 
en het investeringsprogramma voor kennisgeving aan te nemen terwijl er geen sprake is van 
onderlinge samenhang. Als je de investeringen accepteert dan neem je toch aan dat die 
investeringen ook in de geprognotiseerde balans terechtkomen.  
 
Omdat ons dit verbaasde, hebben we daarop gewezen en gevraagd hoe kan dit? Je vertelde ons dat 
de huisvesting scholen uit de balans was gehaald omdat er nog geen goedgekeurd IHP was. Maar dat 
staat haaks op wat wethouder Wijkhuisen vertelde, nl dat hij de investeringen in huisvesting scholen 
wel degelijk had meegenomen.  
Bovendien: vorig jaar was er ook geen vastgesteld IHP.  
 
Voor ons is het belangrijk om te weten waar de 18 miljoen is gebleven (zie bijlage met weergave 
balans) en als het inderdaad zo is dat onderwijshuisvesting eruit is gehaald, dan is wat ons betreft de 
balans niet correct. Of: dan kunnen we het investeringsprogramma niet accepteren noch voor 
kennisgeving aannemen. Of allebei. 
 
Los van dit alles is het natuurlijk relevant om inzicht te hebben in het financiële toekomst van de 
gemeente en de schuldpositie, rentelast, treasury management, solvabiliteit enz.  
 
Last but not least is het natuurlijk voor de scholen zelf ook van belang dat de diverse besturen weten 
wat ze van de gemeente kunnen verwachten qua huisvesting. 
 
In de bijlage een verkorte weergave van de cijfers en als we iets over het hoofd hebben gezien dan 
bij voorbaat onze verontschuldigingen voor de ommissie. Mocht er een andere logische verklaring 
zijn voor het ‘gat’, dan horen we het graag. Een afname van het balanstotaal kunnen het gevolg zijn 
van diverse mogelijkheden, zoals verkoop van assets of aflossing schulden enz maar die werden 
gisterenavond niet genoemd en omdat investeringen toenemen (in 2024-2026) met circa 3 miljoen 
was dat ook niet onze eerste gedachte.  
 
Mvrgr, 
 
Marielys Roos 
Fractievoorzitter HvB 
 

 

 



Beste griffie, 
 
Graag onderstaand aan Nico Heijink sturen met verzoek te antwoorden, graag voor begroting indien 
mogelijk. Verder deze graag meesturen met griffiebericht incl bijlage. 
 
Mvrgr, 
M Roos 
HvB 
 
Beste Nico, 
 
Zie FTM artikel. Dat is zeker interessant met het oog op investeringen in schoolgebouwen en de taak 
van schoolbesturen geld aan te wenden voor onderhoud. 
Dat is nl de verantwoordelijkheid van de schoolbesturen en niet van de gemeente. 
 
In dit verband heb ik tijdens ons recente overleg gevraagd om meer inzicht. Hierbij de precieze 
vragen: 
 

• Overzicht van het achterstallig onderhoud per schoolgebouw in Bloemendaal 

• De vermogenspositie van de schoolbesturen waar de Bloemendaalse scholen onder vallen: 
balans per 31 dec 2022 tenzij er recentere gegevens zijn; 

• Wat de schoolbesturen van de gemeente verlangen dat valt onder ‘onderhoud’. Maw: geld 
dat wij moeten investeren omdat scholen niet goed worden onderhouden en  

• welk bedrag van de begroting 2024 en meerjaren investeringsplan ziet op onderhoud i.p.v. 
vernieuwing/uitbreiding. 

 
Mocht het niet haalbaar zijn om ons dit te antwoorden voor de begroting, dan horen we het graag 
zsm. Het is niet de bedoeling om de afdeling zwaar te belasten. Maar dan is het redelijk om het 
meerjaren investeringsplan wat dat betreft even te parkeren tot die duidelijkheid er wel is. Voor 
zover investeringen echt heel duidelijk voor de gemeente zijn, horen we dat natuurlijk ook graag. 
Dus als er geen enkele twijfel is, dan graag dat vermelden zodat we daar een besluit over kunnen 
nemen volgende week. 
 
Mvrgr, 
 
Marielys Roos 
HvB 
 








































